



Sepasang pendekar dari pasukan Silat Selayang Mas Negeri Perlis sedang menunjukkan kecekapan masing-masing.

mempertinggi mutunya

- 9 MAR 1975

D E M O N S -
TRASI Silat
ASEAN dan
Pertandingan Silat
Kebangsaan di Stadium Negara baru-baru ini, tidak syak lagi telah menguji minat dan perhatian orang ramai terhadap seni silat Melayu di zaman sains dan teknologi ini.

Pada mulanya memang ramal yang ragu kerana pertandingan itu dianjurkan oleh pertubuhan

silat yang kedua besarnya di Malaysia — Persatuan Silat Lincah Malaysia.

"Tetapi, Alhamdulillah, pertandingan ini dapat dijalankan dengan jayanya," kata Encik Omar Din, Mahaguru Silat Lincah Malaysia yang menjadi 'master-mind' pertandingan dan demonstrasi tersebut.

Sepuluh jenis silat dari sembilan buah negeri di Semenanjung Malaysia menyertai pertandingan itu dan beberapa jenis silat lagi

mengambil bahagian sebagai pasukan undangan.

Turut menunjukkan permainan masing-masing ialah pakar-pakar silat dari Negara ASEAN — Singapura, Indonesia, Thailand dan Filipina.

Sepuluh jenis silat dipertandingkan: Sri Pelanduk dari Melaka, Gelut Linatu dari Negeri Sembilan, Laksemama Hang Jebat dan Depo Wojo dari Selangor, Silat Ilat dari Pulau Pinang, Panca Indera Lintau dari Perak, Geruda dari Kedah, Selayang Mas dari Perlis dan Cayung Panca Silat dari Pahang.

dekar Indonesia itu disokong oleh pakar Arnis dari Filipina, Professor A. Belvador, yang turut menunjukkan keahliannya bermain pedang ala Samural dan kayu ala M.G.R. bintang filem India yang termasyhur itu.

"Kami akan mengadakan pertandingan yang sama di Filipina kelak," katanya ketika berucap menerangkan kedudukan silatnya kepada majlis.

Pendeknya, pertandingan dan demonstrasi tersebut telah melahirkan kata sepakat dari para guru atau mahaguru silat serantau tentang betapa pentingnya diadakan usaha bersama untuk mempertingkatkan mutu silat masing-masing.

Undangan

Berita Minggu

Antara pasukan undangan khas yang tidak menyertai pertandingan tetapi membuat pertunjukan istimewa masing-masing ialah: Silat Lincah Malaysia, Silat Kalimah Malaysia, Titiptipang, Pukulan Sendeng Johor, Cekak dan Teralak.

Pasukan dari anggota ASEAN yang lain ialah: Harimau Al-haq dari Singapura, Arnis Expert dari Filipina, Ikhwanusafa dan P.D. Lindo dari Indonesia dan Tomoi dari Selatan Thailand.

Untuk menayakan pertandingan ini, penganjur membelanjakan hampir \$50,000.

Pertandingan ini direstui oleh Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan dan telah mendapat kepujiaan yang tinggi dari pakar-pakar silat dari luar negeri, khususnya dari Filipina, Singapura dan Indonesia.

"Inilah langkah paling bijak dan sesuai untuk meninggikan dan memperkenalkan silat Melayu di rantau ini," kata ketua rombongan Indonesia, Encik Amiruddin Rashid.

olah semacam sedang berlaku. "Ini membuka perkembangan silat dalam dua kata Encik Omar yang mendakwa punya ahli at 16,000 orang di Semenanjung..

"Memang hasrat Persatu Lincah Malaysia meninggikan silatan Melayu kira apa juga je nya," jelasnya.

Karena itulah kall, Encik Omar membenarkan han-pertubuhan lain menyertai dingan itu, se silatnya sendiri bertanding.

Tinggi

- 9 MARI

Mahaguru Silat Lincah Malaysia, Yahya Said, nkan pertandingan bagi baru dalam silat.

Bellau yang orang hakim rangan memberita tu silat yang pertandingan ta ternyata lebih ti ri tahun lalu.

"Sangat sukar menentukan sila yang lebih berm rana pertunjuki ketangkasan me ma saja," katany

Cara-cara pen an berdasarkan kapan, keaslian termasuk menyenjata, bunga, k an dan lain-lain

Silat Laksemama Jabat dari Selan

★ LIHAT MU

DUNIA SILAT MELAYU

- 9 MAR 1975

★ Dari Muka 6

menangi pertandingan tersebut, sementara Seri Pelanduk dari Melaka mendapat tempat kedua dan Depo Wojo dari Selangor menduduki tempat ketiga.

Encik Omar Din memberi jaminan, tidak ada pilihkash dalam pertandingan itu.

"Hanya seorang saja hakim dari Malaysia, yang lain dari Indonesia dan Singapura," terangnya.

"Semua peserta mema-

tuhi keputusan jemaah hakim yang dibuat secara muktamad itu, dan jemaah hakim yang dilantik memangnya pakar-pakar silat yang masyhur," katanya.

Hakim pertandingan ialah: Encik Yahya Said dari Malaysia, Pak Jahl dari khawanusafa, Indonesia, Hasan Maksud dari P. D. Lindo Indonesia dan Encik Mohamad Husni Ahmad dari Singapura.

Menurut Encik Omar, semua pasukan yang menyertai pertandingan itu dipilih dari tiap-tiap ne-

geri menerusi pertandingan peringkat negeri masing-masing. Mereka telah diberitahu syarat-syarat pertandingan.

Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan, Datuk Ali Haji Ahmad, telah menyatakan sokongan kementerianya terhadap pertandingan tersebut.

Pertandingan tersebut berjaya melahirkan beberapa jenis silat yang tinggi mutunya — dari sejenis silat penganjin, seperti Silat Hang Jebat, menjadi silat bertaraf antarabangsa.

Usaha ini perlu dipu-

puk supaya silat tidak ditenggelami ilmu mempertahankan diri yang diimpot seperti tae-kwondo, karate, judo, akiedo dan lain-lain.

Bagaimanapun, orang-ramal telah memberikan sokongan mereka. Menurut banciai tidak rasmi, hampir 20,000 telah menyaksikan pertandingan itu.

Turut menyaksikannya ialah, Ketua Menteri Sarawak, Datuk Patinggi Abdul Rahman Yaakub, Beliau datang khusus untuk pertandingan